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Zápisnica 

zo zasadnutia Akademického senátu 

Trnavskej univerzity v Trnave, Právnickej fakulty 

 

 Číslo: VR_3519-2022 

 TU_28-2022 

 

Dátum a miesto konania:  1. júna 2022 o 11:00 

 Online zasadnutie, prostredníctvom MS Teams  

 

Program zvolaného zasadnutia:  

1) Otvorenie 

2) Vyhlásenie výsledkov korešpondenčného hlasovania  

3) Návrh rozpočtu Právnickej fakulty TU v Trnave na rok 2022 

4) Návrh dekanky Právnickej fakulty TU v Trnave na vymenovanie členov vedeckej 

rady fakulty 

5) Rôzne 

6) Záver  

 

Ad. 1) Otvorenie  

Zasadnutie otvorila doc. JUDr. Miriam Laclavíková, PhD., mim. prof., predsedníčka 

Akademického senátu Trnavskej univerzity v Trnave, Právnickej fakulty (ďalej aj len ako 

„senát“ v príslušnom gramatickom tvare alebo „AS PF TU“), privítala prítomných členov 

a členky senátu, dekanku Trnavskej univerzity v Trnave, Právnickej fakulty (ďalej aj len ako 

„fakulta“ v príslušnom gramatickom tvare alebo „PF TU“) a tajomníčku fakulty.  

Predsedníčka senátu na úvod informovala, že na základe ustanovenia článku 10 ods. 1 

písm. e) Štatútu fakulty skončením magisterského štúdia dňa 26. mája 2022 zaniklo členstvo 

v senáte zástupcovi študentiek a študentov magisterského študijného programu v dennej 

forme štúdia Mgr. Tomášovi Širokému. Predsedníčka senátu poďakovala p. Širokému za 
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jeho prácu v senáte a svedomité plnenie jeho mandátu a popriala mu mnoho úspechov 

a zdravia v ďalšom pôsobení. AS PF TU má v súčasnosti 13 členiek a členov.  

Predsedajúca skonštatovala uznášaniaschopnosť senátu. Prítomných je 12 členiek 

a členov senátu. Neprítomný je člen senátu Dr. Hlušák.   

Predsedajúca oboznámila prítomných s programom zasadnutia tak, ako bol uvedený 

v pozvánke a požiadala o predloženie návrhov na jeho prípadné doplnenie alebo zmeny. 

Keďže žiadne návrhy na doplnenie alebo zmenu programu predložené neboli, predsedajúca 

dala hlasovať o programe zasadnutia.  

 

Výsledky hlasovania:  

Počet prítomných členiek a členov AS PF TU: 12 

Za: 12 hlasov 

Proti: 0 hlasov 

Zdržali sa: 0 hlasov 

Predsedajúca skonštatovala, že bolo schválené nasledovné uznesenie:  

 

Uznesenie č. 22/2022 

„AS PF TU schvaľuje program zasadnutia dňa 1. júna 2022.“ 

 

Predsedajúca navrhla za overovateľa zápisnice doc. Mgr. Mareka Káčera, PhD., 

ktorý s nomináciou vyslovil súhlas a následne dala o tomto návrhu hlasovať.  

 

Výsledky hlasovania: 

Počet prítomných členiek a členov AS PF TU: 12 

Za: 11 hlasov 

Proti: 0 hlasov 

Zdržali sa: 1 hlas 

Predsedajúca skonštatovala, že bolo schválené nasledovné uznesenie:  

 

Uznesenie č. 23/2022 

„AS PF TU ustanovuje za overovateľa zápisnice zo zasadnutia AS PF TU  

dňa 1. júna 2022 doc. Mgr. Mareka Káčera, PhD.“  
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Na základe ustanovenia článku 14a ods. 4 Rokovacieho poriadku senátu úlohu 

skrutátorov počas dištančného zasadnutia vykonávajú predsedajúci a tajomník senátu. Senát 

preto nepristúpil k voľbe skrutátorov pre tajné hlasovania vo štvrtom bode programu. 

 

Ad. 2) Vyhlásenie výsledkov korešpondenčného hlasovania  

Predsedajúca otvorila druhý bod programu a v súlade s ustanovením článku 14 ods. 2 

Rokovacieho poriadku senátu oznámila výsledky hlasovaní a uznesenia prijaté v 

elektronických hlasovaniach senátu.  

V dňoch 13. mája 2022 až 17. mája 2022 sa konalo elektronické hlasovanie senátu vo 

veci prerokovania zosúladeného doktorandského študijného programu „Teória a dejiny štátu a 

práva“ v externej forme štúdia, poskytovaného v anglickom jazyku. Senát v tomto hlasovaní 

schválil nasledovné uznesenie: 

 

Uznesenie č. 21/2022 

„AS PF TU prerokoval návrh zosúladeného doktorandského študijného programu  

Teória a dejiny štátu a práva v externej forme štúdia v anglickom jazyku.“ 

 

Výsledky hlasovania: 

Počet doručených hlasovacích lístkov: 12 

Za: 12 hlasov 

Proti: 0 hlasov 

Zdržali sa: 0 hlasov 

 

Ad. 3) Návrh rozpočtu Právnickej fakulty TU v Trnave na rok 2022 

Predsedníčka senátu otvorila tretí bod programu. Prítomných oboznámila, že 

schvaľovanie návrhu rozpočtu fakulty patrí do kompetencie senátu v zmysle ustanovenia 

článku 11 ods. 1 písm. f) Štatútu fakulty. Následne predsedajúca požiadala dekanku fakulty 

ako predkladateľku návrhu o jeho odôvodnenie.  

Dekanka fakulty uviedla, že rozpočet vychádza z rozpočtu univerzity a je koncipovaný 

ako vyrovnaný. Rozpočet  je ovplyvnený znižovaním výšky dotácie zo strany ministerstva, čo 

nevytvára priestor na výraznejšie investície. V nákladovej časti tvoria najvyššiu položku 

mzdy a odvody za zamestnancov fakulty. Finančnú rezervu, ktorú sa fakulte podarilo vytvoriť 

počas uplynulých piatich rokov racionalizačnými opatreniami, bude nutné z časti využiť na 

dotovanie bežného chodu fakulty namiesto investícií do rozvoja, ako bolo pôvodne 

zamýšľané. Prof. Olšovská ďalej uviedla, že z pohľadu počtu zamestnancov sme druhou 
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najmenšou fakultou, pri prepočte na jedného zamestnanca však vykazujeme veľký počet 

výstupov. Problémom je ale slabé finančné ohodnotenie výstupov. Z hľadiska financovania sú  

domáce výstupy, ktoré sú pre právne vedy doménou, hodnotené veľmi slabo, na rozdiel od 

výstupov v databázach, zameraných prevažne na prírodné vedy. Právne vedy znevýhodňuje 

nízky koeficient v porovnaní s inými vednými odbormi. Pri tejto príležitosti dekanka fakulty 

poďakovala všetkým zamestnancom a zamestnankyniam za dosiahnuté výsledky.  

Následne dekanka požiadala o doplnenie tajomníčku fakulty Ing. Halánovú, do 

kompetencie ktorej v zmysle ustanovenia článku 22 ods. 3 Štatútu fakulty patrí 

zabezpečovanie hospodárskeho a finančného chodu fakulty.  

Tajomníčka fakulty doplnila, že v roku 2022 nebola osobitne vyčlenená dotácia na 

štipendiá doktorandov a taktiež nebol vytvorený motivačný fond, čo je hlavný rozdiel oproti 

rozpočtu pre rok 2021. Prostriedky na štipendiá doktorandov budú vyčlenené z celkovej 

pridelenej dotácie na mzdy pre PF TU. 

Predsedníčka senátu následne otvorila rozpravu o tomto bode programu.   

Prof. Gábriš v rámci rozpravy upriamil pozornosť na skutočnosť, že časopis Právny 

obzor bol zaradený do databázy Scopus a vyzval k publikovaniu v tomto periodiku.  

Prof. Šimovček poukázal na postup ministerstva školstva, ktoré vyžaduje podklady pre 

svoje vlastné interné hodnotenie vysokých škôl, čím zavádza duplicitný mechanizmus popri 

hodnotení zo strany akreditačnej agentúry. Navyše pri výstupoch vytvorených 

v spoluautorstve umožňuje, aby takúto publikáciu vykázal len jeden zo spoluautorov.  

Dekanka fakulty podporila postoj prof. Šimovčeka a doplnila, že ministerstvo 

neposkytlo zodpovedajúci kľúč k výberu výstupov. Vyjadrila názor, že toto hodnotenie bude 

ale podkladom pre rozpočet vysokých škôl na rok 2023.  

Po vyčerpaní diskusie predsedajúca ukončila rozpravu o tomto bode programu a dala 

hlasovať o návrhu rozpočtu fakulty na rok 2022.  

 

Výsledky hlasovania: 

Počet prítomných členiek a členov AS PF TU: 12 

Za: 12 hlasov 

Proti:  0 hlasov 

Zdržali sa: 0 hlasov 

Predsedajúca skonštatovala, že bolo schválené nasledovné uznesenie:  

 

Uznesenie č. 24/2022 

„AS PF TU schvaľuje návrh rozpočtu PF TU na rok 2022, predložený dekankou fakulty.“ 
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Ad. 4) Návrh dekanky Právnickej fakulty TU v Trnave na vymenovanie členov 

vedeckej rady fakulty 

Predsedajúca otvorila štvrtý bod programu. Uviedla, že schvaľovanie návrhu dekana 

na vymenovanie členov vedeckej rady fakulty patrí do kompetencie senátu fakulty na základe 

ustanovenia článku 11 ods. 1 písm. e) Štatútu fakulty. Ďalej doplnila, že v zmysle ustanovenia 

článku 10 ods. 4 Rokovacieho poriadku senátu v spojitosti s článkom 11 ods. 1 písm. e) a čl. 

11 ods. 2 Štatútu fakulty sa senát o návrhu dekanky na vymenovanie členov Vedeckej rady 

fakulty uznáša tajným hlasovaním.  

Následne predsedajúca odovzdala slovo dekanke fakulty ako predkladateľke návrhu, 

aby tento odôvodnila.  

Dekanka fakulty v nadväznosti na prijatú novelu vysokoškolského zákona, ktorá ruší 

viaceré samosprávne mechanizmy uviedla, že na úrovni univerzity sa v rámci prípravy 

nového štatútu plánuje ponechanie samosprávy fakúlt, ako aj vedeckých rád, ktoré však budú 

musieť prejsť rekonštrukciou v zmysle nových požiadaviek (členmi budú len docenti 

a profesori a odborníci z praxe).  

Navrhnutí kandidáti sú dlhoročnými členmi vedeckej rady fakulty, ktorým uplynulo 

funkčné obdobie a akademickej obci sú dobre známi. Prof. Barancová je vedúcou Katedry 

pracovného práva a práva sociálneho zabezpečenia a bývalou dekankou fakulty. Dr. 

Opatovský po Nežnej revolúcii zakladal nové štruktúry notárskej stavovskej samosprávy, 

pôsobil ako notár v Trnave a ako prezident Notárskej komory SR. Je tiež členom správnej 

rady Nadácie Štefana Lubyho.  

Predsedajúca následne otvorila rozpravu o tomto bode programu.  

Keďže sa o slovo nik neprihlásil, vzápätí predsedajúca rozpravu ukončila 

a informovala prítomných o spôsobe hlasovania. Uviedla, že v zmysle ustanovenia článku 10 

ods. 4 Rokovacieho poriadku senátu v spojitosti s článkom 11 ods. 1 písm. e) a čl. 11 ods. 2 

Štatútu fakulty sa senát o návrhu dekanky fakulty na vymenovanie členov Vedeckej rady 

fakulty uznáša tajným hlasovaním. Keďže zasadnutie senátu sa uskutočňuje dištančnou 

formou, pre tajné hlasovanie platí osobitná úprava v ustanoveniach článku 14a ods. 3 a 4 

Rokovacieho poriadku senátu.  

Podľa článku14a ods. 3 Rokovacieho poriadku senátu:  

Počas dištančného zasadnutia môže senát rokovať aj o otázkach, v ktorých sa vyžaduje 

tajné hlasovanie v zmysle článku 10 ods. 4. Tajné hlasovanie senátu možno uskutočniť len v 

prípade, ak technické podmienky umožňujú vykonanie hlasovania spôsobom, ktorý zaručí jeho 

tajnosť. 

Podľa článku14a ods. 4 Rokovacieho poriadku senátu: 
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Úlohu skrutátorov počas dištančného zasadnutia vykonávajú predsedajúci a tajomník 

senátu. O spôsobe hlasovania senátu poučí členov senátu predsedajúci. 

Tajné hlasovanie sa uskutočnilo prostredníctvom programu Microsoft Forms, 

v ktorom bol vytvorený hlasovací formulár a tento bol členom a členkám senátu zaslaný 

v programe Microsoft Teams počas trvania dištančného zasadnutia senátu. Oba programy sú 

súčasťou univerzitného balíka Microsoft Office 365 ProPlus, v ktorom má účet každý člen 

akademickej obce na základe svojho TUID. Formulár bol nastavený tak, že bol prístupný len 

členom a členkám senátu po zadaní svojich univerzitných prihlasovacích údajov v MS Forms 

alebo MS Teams. Tajnosť hlasovania bola zabezpečená tým, že formulár bol nastavený tak, 

aby nezaznamenával mená respondentov.  

Po ukončení hlasovania informovala o výsledkoch mim. prof. Laclavíková:  

 

i. Návrh dekanky fakulty na vymenovanie prof. JUDr. Heleny Barancovej, DrSc. za 

členku Vedeckej rady PF TU 

 

Výsledky hlasovania:  

Odovzdaných hlasov: 11 

Za: 11 hlasov 

Proti: 0 hlasov 

Zdržali sa: 0 hlas 

Predsedajúca skonštatovala, že bolo schválené nasledovné uznesenie:  

 

Uznesenie č. 25/2022 

„AS PF TU schvaľuje návrh dekanky PF TU na vymenovanie  

prof. JUDr. Heleny Barancovej, DrSc. za členku Vedeckej rady PF TU.“ 

 

ii. Návrh dekanky fakulty na vymenovanie JUDr. Jozefa Opatovského za člena Vedeckej 

rady PF TU 

 

Výsledky hlasovania:  

Odovzdaných hlasov: 11 

Za: 11 hlasov 

Proti: 0 hlasov 

Zdržali sa: 0 hlas 

Predsedajúca skonštatovala, že bolo schválené nasledovné uznesenie:  
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Uznesenie č. 26/2022 

„AS PF TU schvaľuje návrh dekanky PF TU na vymenovanie  

JUDr. Jozefa Opatovského za člena Vedeckej rady PF TU.“ 

 

Ad. 5) Rôzne 

Predsedníčka senátu otvorila piaty bod programu.  

O slovo požiadala dekanka fakulty, aby otvorila tému možného zlučovania 

s Univerzitou sv. Cyrila a Metoda v Trnave (ďalej len „UCM“), o ktorom sa všetci mohli 

dozvedieť z masovokomunikačných prostriedkov. Na stránke ministerstva školstva je 

zverejnený materiál – Cestovná mapa zlučovania. Priblížila aj slabú komunikáciu tejto 

zásadnej skutočnosti zo strany rektorátu. Ďalej informovala, že v schválenej Cestovnej mape 

je zahrnutá o.i. aj výstavba budovy pre právne kliniky vedľa fakulty, ako aj opravy 

existujúcich budov. Plánované je tiež financovanie výstavby novej auly/kongresového centra 

a rekonštrukcia univerzitnej knižnice na Hornopotočnej ulici. Prof. Olšovská upozornila na 

krátkosť času pre prípravu projektu zlúčenia, ktorý je potrebné podať už v septembri tohto 

roku, pričom prostriedky sa majú čerpať do roku 2026. Poukázala na slabú informovanosť, 

ktorú je potrebné zlepšiť, aby sa posilnila aj naša vyjednávacia pozícia a aby sa zistilo, ako sa 

fakulty a akademická obec stavajú k tejto otázke. Dobré nastavenie komunikácie je dôležité aj 

z dôvodu, že všetky investície, vrátane opráv, je potrebné riešiť prostredníctvom rektorátu. 

V rámci projektu Univerzitný klaster Trnava, ktorý v septembri 2021 podávala UCM 

a realizovať sa bude do konca roku 2022, UCM prechádza na systém MAIS a má byť 

posilnená IT infraštruktúra a serverové systémy. Financovaná je tiež architektonická štúdia na 

projekt rozšírenia univerzitnej knižnice a projektová dokumentácia pre rekonštrukciu 

interiérov budovy Adalbertinum.  

Následne vystúpil doc. Varga s informáciou o zasadnutí akademického senátu 

univerzity, ktorého predmetom bolo prerokovanie medializovaných informácií o zlučovaní 

trnavských univerzít. V stručnosti priblížil priebeh rokovania a uviedol, že univerzitný senát 

uznesením vyzval rektora k informovaniu akademickej obce univerzity ako aj Akademického 

senátu univerzity o zámeroch a obsahu ďalšej spolupráce. Ďalej doplnil, že záväznú povahu 

podľa slov rektora univerzity má zatiaľ len projekt Univerzitný klaster Trnava, v rámci 

ktorého UCM do konca roku 2022 prijme systém MAIS, pričom Cestovná mapa integrácie 

Trnavskej univerzity v Trnave a UCM záväzná zatiaľ nie je, ministerstvo pripravuje výzvu na 

predkladanie projektov, ktorá zatiaľ nebola otvorená.  

Dekanka fakulty skonštatovala, že historicky bol postoj k zlučovaniu s UCM skôr 

rezervovaný vzhľadom na to, že univerzity boli založené na odlišných hodnotách. Postupne sa 
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vytvorila atmosféra v prospech spolupráce napríklad v oblasti IT alebo knižnice. V súčasnosti 

sa už objavujú hlasy, ktoré sú naklonené užšej spolupráci, ktorá môže byť prínosná najmä 

z ekonomického hľadiska. Zdôraznila, že spolupráca musí byť založená na rovnocennom 

partnerstve.  

Doc. Laclavíková podporila potrebu informovanosti a vyjadrila obavy, či v tak 

krátkom čase (do septembra) je možné pripraviť projekt v náležitej kvalite. Následne sa 

vrátila k otázke prijatej novely vysokoškolského zákona a upozornila, že v tejto súvislosti je 

potrebné prijať nové vnútorné predpisy univerzity aj fakúlt. Informovala, že v súčasnosti sa 

pripravuje nový univerzitný štatút a po jeho prijatí bude potrebné otvárať aj fakultné vnútorné 

predpisy.  

Dekanka fakulty pripomenula, že od budúceho akademického roka bude štúdium 

prebiehať podľa zosúladených študijných programov, ktoré boli členkám a členom 

akademickej obce zasielané prostredníctvom emailu a sú k dispozícii aj na webe. Bakalárske 

štúdium už prebieha podľa nového študijného programu, v rámci zosúladenia sa menili len 

kreditové dotácie povinných predmetov, aby sa vytvoril väčší priestor pre výber voliteľných 

predmetov a upravovali sa informačné listy. Prvý ročník magisterského štúdia v dennej forme 

bude prebiehať podľa nového študijného programu, externé štúdium (dobiehajúce) zostáva pri 

pôvodnom študijnom programe. Od budúceho týždňa bude prebiehať zápis povinne 

voliteľných a výberových predmetov. Dekanka fakulty zdôraznila, že úpravy študijných 

programov nebudú mať negatívny dopad na študentov a študentky – všetky doteraz 

absolvované predmety budú uznané tak, ako sú zapísané v MAISe aj s pôvodnou kreditovou 

dotáciou.  

Člen senátu p. Daniel Pavelka vystúpil s otázkou, či predmet anglický jazyk bude 

naďalej k dispozícii vo viacerých ročníkoch, keďže vzhľadom na obmedzenú kapacitu (26 

študentov a študentiek) sa nie všetkým podarilo predmet si zapísať hneď v prvom ročníku.  

Dekanka fakulty uviedla, že minulý rok bol tento predmet ponúknutý aj vyšším 

ročníkom, kapacita však nebola využitá. Vzhľadom na personálne a finančné možnosti 

fakulty je do budúcna možné ponúknuť tento predmet len raz, od prvého ročníka pre 26 

študentov a študentiek. Pripravuje sa však nový predmet o písaní odborných textov 

v anglickom jazyku. Fakulta tiež ponúka bohatý výber predmetov vyučovaných v anglickom 

jazyku, ktorých kapacita nie je obmedzená a ktoré odporúča  študentkám a študentom, ktorí 

majú záujem o cizelovanie právnickej angličtiny.  

Na záver dekanka fakulty vyjadrila poďakovanie akademickej obci fakulty za 

dosiahnuté výsledky a aktivity pre fakultu.  
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Keďže sa o slovo nik ďalší neprihlásil, predsedajúca ukončila rokovanie o tomto bode 

programu.  

 

Ad. 6) Záver 

Nakoľko boli prerokované všetky body programu, predsedníčka senátu poďakovala 

prítomným za účasť a vyhlásila zasadnutie senátu fakulty za skončené.  

 

 

 

............................................... 

mim. prof. JUDr. Miriam Laclavíková, PhD. 

predsedníčka AS PF TU 

 

Zápisnica bola vyhotovená dňa 5. júna 2022.  

 

Prílohy:   

1. Prezenčná listina prítomných  

2. Výpisy výsledkov tajných hlasovaní zo štvrtého bodu programu  

 

 

Zápisnicu vyhotovil: 

............................................... 

Mgr. Martin Bulla, PhD. 

tajomník AS PF TU  

 

 

Zápisnicu overil: 

............................................... 

 doc. Mgr. Marek Káčer, PhD. 

 
 
 


